

News and Notices

Czechoslovak Mathematical Journal, Vol. 11 (1961), No. 4, (634)

Persistent URL: <http://dml.cz/dmlcz/100490>

Terms of use:

© Institute of Mathematics AS CR, 1961

Institute of Mathematics of the Czech Academy of Sciences provides access to digitized documents strictly for personal use. Each copy of any part of this document must contain these *Terms of use*.



This document has been digitized, optimized for electronic delivery and stamped with digital signature within the project *DML-CZ: The Czech Digital Mathematics Library* <http://dml.cz>

СООБЩЕНИЯ — NEWS AND NOTICES

ЮБИЛЕЙ — ANNIVERSARY

17 декабря 1961 г. исполнится 70 лет профессору д-ру ЛАДИСЛАВУ ТРУКСА, профессору математической статистики физико-математического факультета Карлова университета. Научная и педагогическая деятельность юбиляра касается математической статистики и статической динамики, так называемой теории стохастических процессов.

С жизнью, научной и педагогической деятельностью профессора Трукса читатель может познакомиться в статье д-ра Й. БИЛЫ в журнале „Časopis pro pěstování matematiky“ („Журнал для занятий по математике“) 86 (1961), 492—496. Статья содержит также перечень научных работ юбиляра.

RNDr LADISLAV TRUKSA, professor of mathematical statistics at the Mathematio-Physical Faculty of Charles University, will celebrate his seventieth anniversary on December 17th, 1961. His scientific and teaching interests concerne mathematical statistics and statistical dynamics, the so-called theory of stochastic processes.

Prof. Truksa's life and scientific and teaching activities are described in an article by Dr. JOSEF BILÝ, Časopis pro pěstování matematiky (Journal for the Advancement of Mathematics), 86 (1961), 492—496; this article also contains a list of Prof. Truksa's papers.

Редакция — The Editors

ЧЕХОСЛОВАЦКИЙ МАТЕМАТИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ. Том 11 (86). — Издается Чехословацкой Академией Наук в Издательстве ЧСАН, Прага 1 — Нове Место, Водичкова 40-п/о 1. — Адрес редакции: Математический Институт ЧСАН, Прага 1 — Нове Место, Житна 25-п/о 1. — Печатается в типографии 5 нац. предприятия „Книгтиск“, Прага 8 — Либень-Кобылисы, Руде армады 171-п/о 8. Распространяет „Поштовна новинова служба“ (Почтовая журнальная служба), — Заказы из-за границы: „АРТИА“, Прага 1 — Нове место, Смечки 30-п/о 1, Чехословакия. — Журнал выходит 4 раза в год. Подписная цена на 1 год Кчс 120,—. Цена одельного номера Кчс 30,—.

CZECHOSLOVAK MATHEMATICAL JOURNAL. Vol. 11 (86). — Published under the auspices of the Czechoslovak Academy of Sciences in the Publishing House of the Czechosl. Acad. Sci., Praha 1 — Nové Město, Vodičkova 40 — dod. pú. 1. — Adress of the Editor: Mathematical Institut Czechosl. Acad. Sci. Praha 1 — Nové Město, Žitná 25, dod. pú. 1. — Printed by Knihitisk, n. p., závod 5, Praha 8 — Libeň-Kobylisy, Rudé armády 171, dod. pú. 8. — Distributed by The Newspaper Mail Service. — Orders from abroad should be addressed to: ARTIA, Praha 1 — Nové Město, Ve Smečkách 30, dod. pú. 1. Czechoslovakia. — Annual subscription Kčs 120.—; \$ 12,20, £ 4,7,2. Single issue Kčs 30,— (4 issues a year).